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Vezměte, prosíme, na vědomí, že text článku odpovídá platné právní úpravě ke dni publikace.

Souhrn významných legislativních událostí
14.7.2014 – 20.7.2014
Spolky, nadace, nadační fondy, ústavy a veřejně prospěšné společnosti možná nebudou muset hradit
soudní poplatky v rejstříkovém řízení. Novelu příslušného poplatkového zákona, kterou navrhla
skupina poslanců ČSSD, podpořila Sněmovna. Posoudí ji ústavně-právní výbor.

Vláda

14. července 2014

Vláda je proti rentě pro bývalé ústavní soudce
Vláda se dnes nevyjádřila pro ani jeden z dvojice poslaneckých návrhů týkajících se Ústavního soudu.
K ústavní novele poslanců TOP 09, kteří chtějí funkční období ústavních soudců prodloužit o dva
roky na 12 let, se postavila neutrálně. Proti pak byl kabinet v případě novely skupiny poslanců, podle
níž by měli bývalí ústavní soudci při splnění určitých podmínek nárok na rentu.

Vláda je proti celkové úpravě exekucí, jak ji navrhla KSČM
Vláda se postavila proti návrhu KSČM na celkovou úpravu postupu při exekucích. Novinářům to řekl
ministr pro legislativu Jiří Dienstbier (ČSSD). Předloha vykazuje podle vládních legislativců věcné i
formální nedostatky. Některá ustanovení jsou podle stanoviska pro jednání vlády nesrozumitelná,
další obsahují už existující povinnosti, část zákonných požadavků by nebylo možné v praxi
kontrolovat.

Česko chce dát na podporu podnikání v příštích letech 116 mld. Kč
Česko poskytne na podporu podnikání do roku 2020 na 116 miliard korun z evropských fondů.
Nejvíce půjde na technologický rozvoj, podporu podnikání malých a středních firem či energetické
úspory. Vyplývá to z návrhu nového Operačního programu Podnikání a inovace pro
konkurenceschopnost 2014-2020, který dnes podle informací ČTK schválila vláda. První projekty by
mělo být možné přihlašovat do konce tohoto roku.

Neziskovky nemusí kofinancovat projekty z EU, peníze zajistí stát
Neziskové organizace si nebudou muset v příštích letech část peněz na evropské projekty obstarávat
samy, jak původně navrhovalo ministerstvo financí. Na zajištění sociálních služeb, začleňování či
vzdělávání by měl potřebné spolufinancování dál poskytovat stát. Schválila to dnes vláda. ČTK to
sdělili ministr pro lidská práva Jiří Dienstbier a šéfka resortu práce Michaela Marksová Tominová
(oba ČSSD).

Vláda schválila vypsání zakázky na leteckou petrolej pro armádu
Správa státních hmotných rezerv (SSHR) nakoupí pro českou armádu 40.000 kubíků leteckého
petroleje. O vypsání nadlimitní veřejné zakázky dnes rozhodla vláda, informoval ČTK mluvčí SSHR
Jakub Linka. Vítěz tendru by měl být známý na začátku příštího roku. S dodávkou leteckého petroleje
správce počítá v první polovině roku 2015.

Vláda se vyslovila proti zápisu dat o nesvéprávnosti do průkazů
Se záporným stanoviskem vlády budou zákonodárci projednávat návrh opoziční KSČM, podle



kterého by občanské průkazy znovu obsahovaly údaj o zbavení nebo omezení svéprávnosti lidí.
Vyplývá to z výsledků dnešního jednání vlády, která v již v předběžném stanovisku označila návrh za
zbytečný. Lidé totiž musejí průkazy předkládat pouze orgánům veřejné moci, které si ale mohou
zjistit tyto údaje z informačních systémů.

Vláda se nepostavila proti návrhu KSČM o majetkových přiznáních
Kabinet dnes vyjádřil neutrální stanovisko k návrhu opozičních komunistů na zavedení majetkových
přiznání. Vyplývá to z výsledků jednání vlády zveřejněných na internetu. Předběžné stanovisko pro
dnešní zasedání přitom bylo k návrhu KSČM poměrně kritické. Předloha komunistických poslanců by
podle něj nevedla k zabránění daňovým únikům. Bylo by možné ji obcházet a kvůli řadě nedostatků je
prakticky nepoužitelná, stálo v dokumentu.

Vláda by měla za týden schválit návrh dohody o partnerství EU
Vláda by měla za týden v pondělí schválit finální verzi dohody o partnerství s EU. Na tiskové
konferenci po jednání vlády o tom dnes informoval premiér Bohuslav Sobotka (ČSSD). Evropská
komise v červnu poslala Česku dopis s 88 připomínkami k navrhovanému využití evropských dotací.
Nelíbilo se jí například financování začleňování Romů do společnosti, problémem byla i absence
služebního zákona. Námitky EU by v sobě finální verze dohody měla mít zapracovány.

Vláda souhlasila s převodem 180 mil. Kč v rámci PGRLF
Vláda dnes souhlasila s přesunem 180 milionů korun v rámci Podpůrného a garančního rolnického a
lesnického fondu (PGRLF). Na tiskové konferenci po jednání vlády o tom informoval ministr
zemědělství Marian Jurečka (KDU-ČSL). Původně bylo 200 milionů korun ve fondu určeno loni na
odstraňování následků povodní, celá suma ovšem nebyla vyčerpána.

Úřady práce přijmou 600 nových pracovníků
Úřady práce letos posílí 600 nových pracovníků, kteří se zaměří na sociální práci a na kontrolu
dávek, což úředníci teď nestíhají. Rozhodla o tom dnes vláda, novinářům to řekla ministryně práce a
sociálních věcí Michaela Marksová Tominová (ČSSD). Její ministerstvo původně chtělo dvojnásobné
navýšení s tím, že by polovina nastoupila letos a druhá od ledna příštího roku. O dalším navýšení
pracovníků by se mělo jednat koncem roku

Poslanecká sněmovna

15. července 2014

Sněmovna je opět kompletní, tři noví poslanci složili slib
Sněmovna je po dnešku opět kompletní. V úvodu mimořádné schůze složili slib Vladislav Vilímec
(ODS), Martin Plíšek (TOP 09 a Starostové) a Leo Luzar (KSČM). V dolní komoře nahradili nové
europoslance Jiřího Pospíšila, Stanislava Polčáka a Kateřinu Konečnou.

Návrh na zachování zelené nafty je ve Sněmovně před schvalováním
Návrh na zachování zelené nafty pro zemědělce je po dnešku ve Sněmovně před schvalováním.
Poslanci propustili do třetího čtení vládní novelu zákona o spotřebních daních, která umožní i nadále
vracet zemědělcům část spotřební daně z nafty. Zemědělci by jen letos mohli získat na vratce části
spotřební daně zhruba 1,3 miliardy korun. Poslanec ČSSD Milan Urban k novele předložil svůj návrh
na snížení daně z pohonných hmot o 2,50 Kč na litr u nafty a o 1,50 Kč na litr u benzinu.

Poslanci budou opět hlasovat o zákazu skládkování
Poslanci budou opět hlasovat o zákazu skládkování směsného komunálního odpadu a
recyklovatelných odpadů od roku 2024. Sněmovní výbor pro životní prostředí navrhl přidat zákaz do



senátní novely odpadového zákona, jež má za cíl ztížit možnost výkupu kradených kovů. Obce by
podle předlohy mohly vyhláškou omezit provozní dobu sběren surovin na svém území, určit místa pro
jejich provoz, nebo je naopak zakázat. Poslanci dnes normu postoupili do závěrečného schvalování.
 
16. července 2014

Sněmovna postoupila služební zákon do závěrečného schvalování
Sněmovna dnes postoupila služební zákon do závěrečného schvalování, které začne zřejmě příští
týden. Jen ODS navrhla v dnešním druhém čtení tři desítky změn normy. Předloha přečkala hned dva
návrhy od občanských demokratů a KSČM na vrácení do výborů k novému projednání. Pravice hrozí
při konečném rozhodování obstrukcemi.

17. července 2014

Lidé asi nebudou platit regulační poplatky u lékařů a v lékárnách
Lidé možná nebudou platit od příštího roku třicetikorunové poplatky u lékařů a v lékárnách.
Zůstanou jen devadesátikorunové na pohotovostech. Příslušná vládní novela zákona o veřejném
zdravotním pojištění přečkala v dnešním úvodním kole sněmovního projednávání návrh opozičních
TOP 09 a Starostů na zamítnutí. Míří k posouzení zdravotnickému výboru.

Sněmovna podpořila omezení vyplácení doplatku na bydlení
Doplatek na bydlení by měl stát poskytovat provozovatelům ubytoven na prostor, a ne na počet lidí
žijících v jednom bytě. Výše nájemného má být maximálně podle částky v místě obvyklé. Vládní
novelu zákona o hmotné nouzi, která to předpokládá, dnes podpořila Sněmovna. Předloha, jež také
vyjme provozování ubytoven ze živnostenského zákona, míří k posouzení sociálnímu výboru.

Sněmovna podpořila zavedení porodného i na druhé dítě
Stát patrně bude vyplácet od příštího roku porodné asi i na druhé dítě, a to ve výši 10.000 korun.
Vládní novela o sociální podpoře, kterou podpořila v dnešním úvodním kole Sněmovna, navíc rozšíří
okruh rodin s nárokem na tuto dávku. Předloha míří k posouzení do sociálního výboru.

Sněmovna podpořila odklad registračních značek na přání
Sněmovna dnes v prvním čtení podpořila roční odklad vydávání registračních značek na auta s
kombinací čísel a písmen sestavenou na přání motoristů. Spolu s tím poslanci podpořili i roční odklad
pro zavedení povinného focení vozidel ve stanicích technické kontroly. Místo od 1. ledna 2015 by tak
obě novinky měly začít platit až o rok později. Podle ministerstva dopravy by uplatňování nových
pravidel již od příštího roku působilo potíže a také nepřiměřené náklady.

Sněmovna podpořila nové zvířecí pasy, asi o něco podraží
Sněmovna dnes podpořila poslaneckou předlohu, která zavede nové zvířecí pasy. Doklady patrně o
něco podraží. Jejich výrobci a distributoři navíc budou muset hradit jednorázový poplatek 500 korun
za registraci. Novela veterinárního zákona, která reaguje na nový evropský předpis, míří do
zemědělskému výboru. Pokud by předloha nebyla schválena, hrozilo by podle předkladatelů řízení
proti Česku. Chovatelům by se navíc omezila možnost cestovat po unii se psy, kočkami a fretkami.

Zákon asi určí krajům podíl z objemu peněz na sociální služby
Kraje asi budou mít přesně stanovený podíl z objemu peněz, které stát poskytne na sociální služby.
Předpokládá to vládní novela, kterou podpořila v dnešním úvodním kole Sněmovna. Míří k posouzení
do sociálního a do rozpočtového výboru.

Spolky a nadace asi nebudou hradit rejstříkové poplatky
Spolky, nadace, nadační fondy, ústavy a veřejně prospěšné společnosti možná nebudou muset hradit



soudní poplatky v rejstříkovém řízení. Novelu příslušného poplatkového zákona, kterou navrhla
skupina poslanců ČSSD, dnes podpořila Sněmovna. Posoudí ji ústavně-právní výbor.

Elektronické recepty od příštího roku možná povinné nebudou
Lékaři možná nebudou muset od příštího roku předepisovat recepty výhradně elektronicky.
Sněmovna totiž v dnešním úvodním kole podpořila vládní novelu zákona o léčivech, která povinnost
ruší. Byl by tak zachován současný stav. Pravicová opozice zablokovala schvalování normy už v
prvním čtení, míří k posouzení do zdravotnického výboru. Někteří poslanci se přimlouvali za to, aby
povinnost byla jen odložena, nikoli zcela zrušena.

Sněmovna podpořila zavedení snížené desetiprocentní sazby DPH
Sněmovna dnes v prvním čtení podpořila vládní návrh, aby od příštího roku platila nová snížená
sazba daně z přidané hodnoty. Sazba bude desetiprocentní a vztahovat se má na knihy, léky a
kojeneckou výživu. V současné době platí základní sazba 21 procent a snížená 15 procent.
Definitivně bude Sněmovna o zavedení třetí sazby DPH rozhodovat zřejmě na své zářijové schůzi.
Pokud ji schválí, bude muset návrh projednat ještě Senát a podepsat prezident.

Poslanci podpořili přísnější podmínky pro družstevní záložny
Podmínky pro fungování družstevních záložen se zřejmě od příštího roku zpřísní. Poslanci dnes v
prvním čtení podpořili vládní novelu zákona, která počítá s omezením bilanční sumy kampeliček na
pět miliard korun, zvýšením příspěvku záložen do Fondu pojištění vkladů na dvojnásobek a omezení
výše úvěrů poskytovaných záložnami na 30 milionů korun. Předlohu by mohli schvalovat na zářijové
schůzi.

Poslanci podpořili omezení proher na videoloterijních terminálech
Poslanci dnes podpořil novelu loterijního zákona z pera svých kolegů, která má omezit výhry i vklady
na videoloterijních terminálech. Také má posílit pravomoci obcí nad těmito hracími přístroji. Pod
novelou loterijního zákona jsou podepsáni poslanci z klubů ANO, TOP 09 a Starostů, KDU-ČSL,
sociálních demokratů i Úsvitu. Podepsal ji i předseda ANO a ministr financí Andrej Babiš.

Sněmovna podpořila vyšší daňovou slevu druhé a další dítě
Sněmovna dnes v prvním čtení podpořila rozsáhlou vládní novelu zákona o daních z příjmů, která
zejména zvyšuje daňovou slevu na druhé a další dítě, vrací daňovou slevu důchodcům a omezuje
výdajové paušály živnostníků. Obsahuje i některá opatření proti daňovým únikům. K závěrečnému
schvalování se poslanci vrátí pravděpodobně na zářijové schůzi.

Sněmovna podpořila návrh změn řady norem kvůli služebnímu zákonu
Sněmovna podpořila v dnešním úvodním kole koaliční poslaneckou předlohu, jež mění řadu zákonů v
souvislosti s kontroverzním služebním zákonem. Míří k posouzení do ústavně-právního výboru.

Senát

18. července 2014

Senát asi schválí poměrně výrazný růst platů ústavních soudců
Senát zřejmě schválí poměrně výrazný růst platů ústavních soudců. Doporučil to jednomyslně
senátní ústavně-právní výbor, řekl dnes ČTK jeho předseda Miroslav Antl (za ČSSD). Členové výboru
úpravu podpořili navzdory tomu, že ji Sněmovna připojila do vládní novely zákona o soudech a
soudcích, podle níž by předsedové kolegií Nejvyššího soudu a Nejvyššího správního soudu měli mít
pětileté funkční období. Nyní je neomezené.



Zákon o vnitrozemské plavbě v Senátu zřejmě narazí na nesouhlas
Senátní hospodářský výbor doporučil Senátu zamítnout vládní novelu zákona o vnitrozemské plavbě,
která řeší například pokutování řidičů motorových člunů nebo jízdu na vodních skútrech. Důvodem
byly legislativní chyby a nepřesnosti v předloze. ČTK to dnes řekl zpravodaj k novele senátor Petr
Šilar (KDU-ČSL). Senát by se měl novelou zabývat příští týden.

Prezident

17. července 2014

Zeman odmítl jmenovat Veselého předsedou ústeckého soudu
Prezident Miloš Zeman odmítl návrh ministryně spravedlnosti Heleny Válkové (ANO) na jmenování
Jana Veselého předsedou Krajského soudu v Ústí nad Labem. ČTK to dnes řekl Zemanův mluvčí Jiří
Ovčáček. Důvodem odmítnutí jsou podle něho Veselého nedostatečné pracovní výsledky a to, že jím
řízený mělnický soud dlouhodobě obsazuje poslední místa v hodnocení kvality. Zeman prý zohlednil i
negativní stanovisko Soudcovské unie. Jan Veselý odmítnutí nekomentoval. "Prezident rozhodl. Já
nemám jak reagovat, je to jeho pravomoc," řekl ČTK.

Pozn.:

Exekutorská komora varuje před podvodnými výzvami k zaplacení
15. července 2014 - Exekutorská komora ČR varuje před podvodnými e-maily, které lidi vyzývají k
zaplacení exekuce. Dnes komora obdržela tisíce stížností týkající se falešných e-mailů, v jejichž
příloze se ukrývají počítačové viry. ČTK to sdělila tisková mluvčí komory Petra Báčová. Adresátům
doporučuje, aby přílohy neotevírali a peníze na uvedené účty neposílali.

MF chce větší kontrolu úvěrů poskytovaných ČEB, připravilo novelu
15. července 2014 - Ministerstvo financí poslalo do připomínkového řízení návrh novely zákona,
který rozšiřuje kontrolu ministerstva nad dotacemi a úvěry poskytovanými Českou exportní bankou
(ČEB). Vyplývá to z informací na vládních internetových stránkách. Vedle novely zákona o pojišťování
a financování vývozu se státní podporou chce MF změnit i zákon o bankách tak, aby mohlo po ČEB
požadovat více informací k jednotlivým obchodním případům. Novela by měla být účinná podle
návrhu MF od června 2015.

MZ dalo k připomínkám normu zpřísňující dohled na pojišťovnami
15. července 2014 - Ministr zdravotnictví Svatopluk Němeček (ČSSD) chce uložit zdravotním
pojišťovnám od příštího roku povinnost zveřejňovat smlouvy s ambulancemi a nemocnicemi. Sankce
bude až deset milionů korun. Ministr chce dále zakázat zdravotním pojišťovnám nábory pojištěnců
přes jiné firmy pod pokutou až pět milionů korun. Návrh je na stránkách vlády, připomínky mohou
resorty, odbory, zaměstnavatelé a další zaslat do 8. srpna.

Zdroj: ČTK
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